



1st August 1983

PRESS STATEMENT

At the end of the fourth round of the Strategic Arms Reductions Talks (START), consultations were held today by the North Atlantic Council with Ambassador Edward L. Rowny, the Chief United States START negotiator, and other members of his delegation. Developments during this round were reviewed and there was an intensive and useful exchange of views. The Council welcomed the recent tabling of a draft treaty by the United States which embodies a serious approach to a START agreement with significant and stabilising reductions in United States and Soviet strategic arms. The Council called upon the Soviet Union to make a constructive effort to reach an agreement and to respond in a positive spirit to the U.S. initiative

---

Le 1er août 1983

DECLARATION A LA PRESSE

A l'issue de la quatrième session des conversations sur la réduction des armements stratégiques (START), le Conseil de l'Atlantique Nord a eu aujourd'hui des consultations avec M. Edward L. Rowny, chef de la délégation des Etats-Unis aux START, et avec certains de ses collaborateurs. Il a pu ainsi passer en revue les faits nouveaux intervenus lors de cette session et procéder à un échange de vues utile et intense. Le Conseil a accueilli avec satisfaction le dépôt d'un projet de traité par les Etats-Unis, qui reflète une approche sérieuse d'un accord START prévoyant des réductions significatives et stabilisatrices des armements stratégiques américains et soviétiques. Le Conseil a appelé l'Union soviétique à faire un effort constructif en vue de parvenir à un accord et à répondre dans un esprit positif à l'initiative américaine.